

2014 / 5

双月刊 · Bimonthly

主管单位：中华人民共和国文化部

主办单位：国家图书馆 中国图书馆学会

Supervised by Ministry of Culture of People's Republic of China

Sponsored by National Library of China & Library Society of China

# 中国图书馆学报

JOURNAL OF LIBRARY SCIENCE IN CHINA

国家社科基金资助期刊  
国家期刊奖百种重点期刊  
中国期刊方阵期刊  
全国中文核心期刊  
CSSCI 来源期刊  
中国优秀图书馆学期刊

万方数据

## 探索交流

- 阅读推广与图书馆学:基础理论问题分析 范并思 ( 4 )
- 大数据分析情报分析关系辨析 李广建 化柏林 ( 14 )
- 西方国家公共信息定价原则与定价规律分析 夏义堃 ( 23 )
- 俄罗斯国家数字图书馆的建设与发展 贺延辉 ( 35 )
- 

## 研究论文

- 群体比较视角下图书馆员内隐刻板印象实验研究 俞碧颀 徐建华 ( 52 )
- 农民数字化贫困自我归因分析及启示  
——来自皖甘津的田野调查 闫 慧 闫希敏 ( 68 )
- 国外图书馆协会老年服务指南的质性研究及对我国的启示 肖 雪 ( 82 )
- 优化用户满意体验的数字资源建设探究 王 萍 王 毅 文 丽 ( 98 )
- 

## 综述评介

- 国外术语注册与术语服务综述 欧石燕 ( 110 )
- 

2014 年中国图书馆年会将在北京市东城区举办

( 22 )

# MAIN CONTENTS

---

## COMMUNICATIONS

- Reading Promotion and Library Science: Analysis on Basic Theory Fan Bingsi ( 4 )
- Relationship between Big Data Analysis and Intelligence Analysis Li Guangjian, Hua Bolin ( 14 )
- Principles and Strategies of Public Information Pricing in Western Countries Xia Yikun ( 23 )
- The Construction and Development of Russian National Digital Library He Yanhui ( 35 )

## RESEARCH PAPERS

- Experiment on Librarians' Implicit Stereotype from the Group Comparative Perspective  
Yu Biyang, Xu Jianhua ( 52 )
- Self-attribution of Digital Poverty by Rural Residents and Its Implications: Field Studies in Anhui, Gansu  
and Tianjin Yan Hui, Yan Ximin ( 68 )
- Qualitative Research of Guidelines of Library Services for Older Adults of Library Associations Abroad and  
Its Implications for China Xiao Xue ( 82 )
- User Satisfaction Experience-Oriented Digital Resource Building  
Wang Ping, Wang Yi, Wen Li ( 98 )

## REVIEW

- A Review of Foreign Terminology Registries and Terminology Services Ou Shiyan ( 110 )

# 触摸屏自助借书系统

## Touch Screen Self-Service Library System

二维码扫描下载

海量正版资源

控制期限自动归还

北京方正阿帕比技术有限公司

www.apabi.com

tel: 010-82179510



触摸屏自助借书系统

自由在高处

爱自由，爱生活

有一种鸟是飞不远的

每一片羽毛都向着

自由的方向

——《自由在高处》

——《自由在高处》

——《自由在高处》

——《自由在高处》

